

[Text]

On Clause 6

Mr. Lee: I would like to intervene at this point and ask the officials to confirm—it is a technical question. As we deal with these amendments to Schedule I, the federal-provincial fiscal arrangements, etc., and Part I of Schedule III to the Financial Administration Act—and this, of course, occurs later in the bill, at various points—we are changing the character of the corporation from what it is now to another type of corporation or another type of fiscal entity that will be dealt with differently from the way it is being dealt with now under the statute. Was that the case in terms of Canada Harbour Place Corporation? As we deal with these corporate entities, maybe I should ask you to indicate the impact of the technical change that is being legislated.

Mr. Brian McCauley (Analyst, Operations and Liaison Division, Crown Corporations Directorate, Department of Finance and Treasury Board): Mr. Chairman, on clauses 5 and 6, relating to the federal-provincial fiscal arrangements and the Financial Administration Act, these occur because the parent crown corporation, Canada Harbour Place, will no longer be a parent and therefore they are simply withdrawn from that and from under those schedules.

Mr. Lee: This is simply deletions of references in other documents.

Mr. Doug Patriquin (Assistant Secretary, Crown Corporations Directorate, Department of Finance and Treasury Board): That is correct, Mr. Chairman.

Mr. Lee: In the case of Canada Harbour Place Corporation, is the object total dissolution?

Mr. Patriquin: As I mentioned, I think at the last meeting, the government's intention is to transfer Canada Harbour Place Corporation either as an entity, as a subsidiary, or all of its assets to another federal institution.

Clauses 6 to 10 inclusive agreed to

Mr. Harb: Maybe this is the appropriate time to bring to the attention of the committee a letter which is signed by Don Knorr, the former President of the Canadian Federation of Agriculture, dated March 14, 1990. In this letter the president indicates some concerns, and I would like to mention these concerns for the record and for the comments of the witnesses.

First, the Canadian Federation of Agriculture regrets the dismantling of the Livestock Feed Board of Canada. They believe that the program which the board has delivered to Canadian farmers in various regions of the country has been useful and important to the industry. They understand that the actual programming will continue to be provided in a new structure. The Canadian Federation of Agriculture would like to express their views on the matter in which the Feed Freight Assistance Program will be delivered. They made the following request:

1. That the federal government entrust Agriculture Canada with the administration of the program and place it under the responsibility of the Minister of Agriculture of Canada.
2. They want the federal government to maintain and provide the market intelligence services formerly provided by the Livestock Feed Board of Canada.

[Translation]

Article 6

M. Lee: J'aimerais poser une question d'ordre technique aux fonctionnaires. Il s'agit de modifications apportées à l'Annexe I de la Loi sur les arrangements fiscaux entre le gouvernement fédéral et les provinces etc, et à la partie I de l'Annexe III de la Loi sur la gestion des finances publiques—et cela revient plusieurs fois dans le projet de loi. Nous changeons le caractère de cette corporation pour en faire un autre type de corporation ou un autre type d'entité fiscale, qui sera traitée dorénavant différemment par la loi. Que se passe-t-il exactement pour la corporation Place du havre Canada? Pourriez-vous nous indiquer l'impact de la légifération de ces changements techniques?

M. Brian McCauley (analyste, Division des opérations et de la liaison, Direction générale des sociétés d'État, ministère des Finances et Conseil du Trésor): Monsieur le président, si les modifications à la Loi sur les arrangements fiscaux entre le gouvernement fédéral et les provinces est modifiée aux articles 5 et 6, c'est parce que la corporation Place du havre Canada ne sera plus une société mère, et en conséquence elle est purement et simplement retirée de ces annexes.

M. Lee: Ce sont de simples suppressions en référence à d'autres documents.

M. Doug Patriquin (secrétaire adjoint, Direction générale des sociétés d'État, ministère des Finances et Conseil du Trésor): C'est exact, monsieur le président.

M. Lee: Dans le cas de la corporation Place du havre Canada, l'objectif est la dissolution totale?

M. Patriquin: Comme je l'ai mentionné, je crois, au cours de la dernière réunion, l'intention du gouvernement est de transférer la corporation Place du havre Canada soit sous forme d'entité, soit sous forme de filiale, ou tous ses avoirs, à une autre institution fédérale.

Les articles 6 à 10 inclusivement sont adoptés

M. Harb: C'est peut-être le moment opportun d'attirer l'attention du comité sur une lettre signée par Don Knorr, ancien président de la Fédération canadienne de l'agriculture, et datée du 14 mars 1990. Dans cette lettre le président exprime certaines inquiétudes, et j'aimerais les mentionner pour qu'elles figurent au compte rendu et pour que les témoins y répondent.

Premièrement, la Fédération canadienne de l'agriculture regrette la dissolution de l'Office canadien des provendes. Elle croit que le programme offert par cet office aux agriculteurs dans les diverses régions du pays est utile et important pour cette industrie. Elle croit comprendre que les programmes actuels continueront à être fournis dans le cadre d'une nouvelle structure. La Fédération canadienne de l'agriculture aimerait exprimer son avis sur les modalités de prestation du programme d'aide au transport de céréales fourragères. Sa requête est la suivante:

Premièrement, que le gouvernement fédéral confie à Agriculture Canada l'administration du programme et le place sous la responsabilité du ministre de l'Agriculture du Canada.

Deuxièmement, que le gouvernement fédéral maintienne et fournisse les services de renseignements sur le marché anciennement fournis par l'Office canadien des provendes.